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PROTOKÓŁ  Nr VI/2015 

VI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 kwietnia  2015 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
20

.
    

 

VI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 13  radnych. 

Nieobecny: radna Emilia Ostrowska – Cendrowska, radny Ryszard Patzwald  

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska              - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor SP w Straszewie 

6. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

8. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Tomasz Świerczek                 - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pan Jerzy Bartnicki                      - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kwidzynie 

11. Pan Miłosz Sobczyk                    - Dzielnicowy 

12. Pan Leon Zarzycki                       - Posterunek Policji w Ryjewie 

13. Pan Remigiusz Feliksiak              - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 

pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, 

wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-13, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej V sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Informacja na temat poziomu bezrobocia na terenie gminy Ryjewo w roku 2014.  

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Ryjewie w roku 2014.  

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy  z organizacjami pozarządowymi w 

roku 2014.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny pieniężnej na rzecz Gminy Ryjewo.  



Strona 2 z 11 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo                      

z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej V  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z V sesji z dnia 

25 marca 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz opublikowany 

w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo przyjęła jednogłośnie 

protokół  z  V  sesji Rady Gminy z dnia 25 marca 2015 roku. 

 

Ad.4. Informacja na temat poziomu bezrobocia na terenie gminy Ryjewo w roku 2014.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Pana 

Jerzego Bartnickiego.  

 

Pan Jerzy Bartnicki: Sytuacja na rynku pracy w porównaniu do roku ubiegłego zaczyna się 

zdecydowanie poprawiać. W 2013 roku mieliśmy 5,5 tyś. bezrobotnych  na koniec 2014 było 

ich już tylko ok. 4 tyś.  Ubytek 1,5 tyś.  w ciągu roku jest to bardzo dobry wynik. Jest to 

oczywiście zasługa pracodawców, Urząd Pracy w tym jedynie trochę pomógł. Jeżeli chodzi o 

Ryjewo na koniec 2013 roku było 481 osób bezrobotnych, na koniec roku 2014 było 377.  

Ilość bezrobotnych w powiecie się zmniejszyła o 5,6%, natomiast w Ryjewie  o 8,9%.  Na 

koniec marca 2014 roku w Ryjewie było 9 ofert pracy w roku obecnym były aż 22 oferty.  

Aktywizacja osób bezrobotnych w marcu 2014 roku wyniosła 34 osoby, natomiast w marcu 

br. 61 osób.  

 

Przewodniczący Rady:  Jak  pamiętacie Państwo dane liczbowe ze sprawozdania z zeszłego 

roku to były ono zdecydowanie gorsze. Zwróciłem uwagę, że o ok. 110 osób z gminy Ryjewo 

zmniejszyło się bezrobocie, jest to bardzo dużo, dlatego mam takie pytanie co było tego 

przyczyną? Czy Urząd Pracy posiada informacje, czy przede wszystkim wśród tych 110 osób 

są osoby które znalazły pracę, bo mi się wydaje, że tak do końca nie jest.  

 

Pan Jerzy  Bartnicki: Powiem niestety, że jak zawsze prawda leży po środku.  Po kryzysie 

jakim były zwolnienia w Jabilu, firma ma kryzys za sobą, co wiązało się z ponownym 

zatrudnianiem pracowników. Inne firmy, które współpracowały z Jabilem, zmuszone zostały 

do znalezienia innych dostawców co wiąże się z tym, że co jakiś czas zatrudniają dodatkowe 

osoby. Zmniejszenie bezrobocia związane jest też z tym, że mamy niż demograficzny i mniej 

osób weszło na rynek pracy. Prawda jest też to,  że wiele osób porostu wyjeżdża za granicę.   

 

Przewodniczący Rady:  Pan Dyrektor potwierdził, że jednak  na spadek osób bezrobotnych 

maja wpływ różne czynniki. Natomiast cieszy nas fakt ofert pracy na naszym  rejonie. Wzrost 

ofert jest znaczny z 9 na 22  t na raczej małe środowisko przedsiębiorców. Takiego skoku od 

lat nie było.  Cieszy  też fakt, uczestniczenia  młodych ludzi w aktywizacji zawodowej, bo 

wzrost jest dwukrotny. Niestety z uwagi na reorganizację jednego z zakładów pracy z Ryjewa 
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chodzi konkretnie o rzeźnie, w przyszłym roku możemy się spodziewać, że to sprawozdanie 

nie będzie wyglądać tak dobrze jak teraz.   

 

Pan Sławomir Słupczyński: Chciałbym dowiedzieć się w jakim stopniu przedsiębiorcy z 

Gminy Ryjewo, korzystają ze środków, które przeznaczają Państwo na utworzenie nowych 

miejsc pracy, czy też środków na zatrudnianie osób niepełnosprawnych? 

 

Pan Jerzy  Bartnicki: Jeżeli chodzi o środki z PFRON-u  to będziemy je mieli do dyspozycji 

dopiero za około miesiąc i dopiero wtedy będziemy sprawdzali jakie jest na nie 

zapotrzebowanie. Natomiast  jeżeli chodzi o środki na zwiększenie miejsc pracy to jesteśmy  

w trakcie rozpatrywania wniosków i trudno jest mi w tym momencie przedstawić 

jakichkolwiek danych, ale przyznaje, że w Ryjewie jest ich stosunkowo mało.  

 

Radna Barbara Wolak: Dobrze by było przeznaczyć pewne fundusze  na szkolenia, czy 

zwiększyć liczbę szkoleń dla młodych ludzi, by mogły zmieniać kierunki swojego 

wykształcenia zawodowego i wejść na rynek pracy, bo nie zawsze ludzie wiedzą co chcieli by 

robić. Urząd Pracy orientuje się jakie jest na rynku zapotrzebowanie  i może należałoby na to 

zwrócić większą uwagę? 

 

Pan Jerzy Bartnicki: Jeżeli chodzi o  szkolenia, to był okres kiedy szkoliliśmy masowo setki 

osób.  Nawet zdarzyło nam się w jednym roku przeszkolić 1000 osób. Ilość osób, które 

przeszły takie proste przeszkolenia jest już wystarczająca, obecnie prowadzimy szkolenia na  

zapotrzebowanie pracodawcy. Dzisiaj był pracodawca, który chce zatrudnić 10 osób z 

uprawnieniami na wózek widłowy i takie szkolenia dla niego uruchamiamy Nas zaczęto 

rozliczać z tzw. efektywności więc staramy się nie wydawać niepotrzebnie środków. 

 

W związku z brakiem dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował, Panu Jerzemu 

Bartnickiemu za przedstawione informacje i udział w posiedzeniu.   

 

Ad.5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Ryjewie w roku 2014.  
 

Pan Adam Mączyński: Zgodnie z art. 16a ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej (Dz. U. z 2013 r. poz. 182, późn. zm.) gminy, powiaty oraz samorząd 

województwa mają obowiązek przygotowywania corocznie oceny zasobów pomocy 

społecznej. W bieżącym roku ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Ryjewo 

przygotowana została po raz czwarty. Wykonano ją w oparciu o narzędzie wykorzystujące 

elektroniczną Centralną Aplikację Statystyczną (CAS). Narzędzie zostało opracowane przez 

Instytut Rozwoju Służb Społecznych w Warszawie w ramach projektu systemowego EFS nr 

1.16 Koordynacja na rzecz aktywnej integracji. Ocena zasobów przygotowywana jest w 

oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Niniejszy dokument 

prezentuje informacje dotyczące takich obszarów tematycznych, jak: infrastruktura, kadra, 

organizacje pozarządowe oraz nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej. Ponadto, 

ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów 

oraz rozkład ilościowy. Niniejsza ocena jest materiałem poglądowym mającym ułatwić 

podejmowanie decyzji związanych z planowaniem budżetu w kolejnym okresie Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Ryjewie, opracowując dane do niniejszego dokumentu, opierał się na 

danych wynikających ze sprawozdań:  

- z udzielonych świadczeń pomocy społecznej – pieniężnych, w naturze i usługach; 

- z zakresu świadczeń rodzinnych oraz funduszu alimentacyjnego, 
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- z realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”; 

- składki na ubezpieczenie zdrowotne i emerytalno-rentowych; 

- o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie; 

- dotyczących realizacji ustawy o wspieraniu rodziny,  

- dodatków mieszkaniowych. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie został utworzony na podstawie Uchwały 

Gminnej Rady Narodowej w Ryjewie z dnia 27 kwietnia 1990 r. Ośrodek mieści się przy ul. 

Lipowej 1 w budynku Urzędu Gminy. Pomieszczenia Ośrodka znajdują się na parterze i są 

przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Na terenie gminy Ryjewo zamieszkuje 5.805 

osób (dane na dzień 31.12.2014 r.) Ośrodek spełnia przesłanki ustawy o pomocy społecznej i 

zatrudnia 1 pracownika socjalnego na 2000 mieszkańców. W Ośrodku pracuje 3 specjalistów 

pracy socjalnej, 2 inspektorów do spraw świadczeń rodzinnych, asystent rodziny, główna 

księgowa oraz kierownik. Wszyscy pracownicy zatrudnieni w Ośrodku posiadają kwalifikacje 

i wykształcenie niezbędne do wykonywania swoich zadań. Zadania z ustawy o wspieraniu 

rodzin i systemie pieczy zastępczej od stycznia 2012 r. realizuje zatrudniony w Ośrodku 

asystent rodziny, który w 2014 roku swoim wsparciem objął 12 rodzin z problemem 

opiekuńczo – wychowawczym. W 2014 roku zauważalna jest mniejsza liczba osób 

korzystających ze wsparcia tut. Ośrodka. Z 455 rodzin w 2013 r. spadła ona do 405 rodzin w 

2014 r. Widoczne różnice występują również w danych z Powiatowego Urzędu Pracy w 

Kwidzynie, gdzie w 2013 roku zarejestrowanych było 486 osób (33 z prawem do zasiłku), a 

w 2014 roku było już 380 osób (34 z prawem do zasiłku). Nie oznacza to jednak poprawy 

sytuacji materialno bytowej osób zamieszkujących na terenie naszej gminy. Trudno wskazać 

bezpośrednie przyczyny takiego stanu rzeczy. Najczęstszą przyczyną przyznania pomocy jest 

bezrobocie. Z tej przyczyny w 2014 r. z pomocy Ośrodka korzystało 237 rodzin (767 osób). 

Kolejną liczną grupą są rodziny, w których występuje niepełnosprawność – 119 rodzin (237 

osób).  Od wielu lat w gminie Ryjewo kładzie się szczególny nacisk na dożywianie dzieci w 

szkole. W 2014 r. z tej formy pomocy skorzystało 302 dzieci oraz 4 osoby dorosłe. Zgodnie z 

Programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” z posiłków mogą korzystać dzieci z 

rodzin, gdzie dochód rodziny nie przekracza 150% kryterium ustalonego zgodnie z ustawą o 

pomoc społecznej. Zauważając potrzebę dożywiania większej liczby dzieci Rada Gminy 

Ryjewo już w 2007 r. podniosła kryterium przyznania takiej formy pomocy do 200% 

kryterium dochodowego.  W celu zapewnienia schronienia dla osób pozbawionych „dachu 

nad głową” podpisano umowę ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Bezdomnych „AGAPE” w 

Borowym Młynie oraz ze Stowarzyszeniem Na Rzecz Kobiet w Trudnej Sytuacji Życiowej 

„Junona” w Piekle. Zjawiskiem bezdomności w 2014 r. dotkniętych było 9 osób. Zauważalna 

jest wzrastająca liczba osób kierowanych do domów pomocy społecznej. W 2011 r. gmina 

współfinansowała pobyt 11 osób w takich placówkach. W 2012 i w 2013 roku było to już 14 

osób, natomiast w 2014 roku – 15 osób. Należy zakładać, iż liczba ta z każdym rokiem będzie 

się zwiększać. Wynika to m.in. ze zmiany typu rodziny z wielopokoleniowych na jedno - 

dwupokoleniowe oraz danych demograficznych, z których wynika, iż jesteśmy 

społeczeństwem „starzejącym się”. Wzrost liczby osób (z 83 w 2013 r. do 92 w 2014 r.) 

uprawnionych do pobierania zasiłków stałych spowodowało, iż w 2014 r. na te zasiłki 

wydatkowano kwotę – 351.189,- zł. W dodatkach mieszkaniowych zaobserwowano niewielki 

spadek z 95 gospodarstw domowych w 2013 r. do 89 gospodarstw w 2014 r. Na ten cel w 

2014 r. wydatkowano kwotę 113.224,- zł. Największym działem, jakim zajmuje się tut. 

Ośrodek, są świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego. Na powyższe 

świadczenia z każdym rokiem z budżetu państwa wypłacane są coraz większe środki 

finansowe. W 2009 r. na ten cel wydatkowano dotację w wysokości 1.962 tys. zł., w kolejnym 

roku była to kwota 2.359 tys. zł., w 2011 r. – 2.451 tys. zł., w 2012 r. – 2.541 tys. zł., a 2013 

r. – 2.698 tys. zł., a w 2014 r. – 2.750 tys. zł. Podwyższanie kwot świadczeń pielęgnacyjnych 
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oraz zwiększająca się liczba osób korzystających pozwalają stwierdzić, iż w 2015 r. wydatki 

na świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego będą większe niż w roku 

poprzednim. W miesiącu maju 2014 roku w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Ryjewie została przeprowadzona kontrola przez Wydział Polityki Społecznej Pomorskiego 

Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku pod względem oceny organizacji, skuteczności pracy i 

poprawności realizacji zadań zleconych gminie przez administrację rządową z zakresu 

pomocy społecznej oraz zadań własnych dotowanych przez budżet państwa. Na podstawie 

zbadanej dokumentacji nie stwierdzono nieprawidłowości. W lipcu 2014 roku w Ośrodku 

przeprowadzono kontrolę przez Inspektora Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w zakresie 

prawidłowości i rzetelności obliczania składek na ubezpieczenia społeczne, ustalenia 

uprawnień do świadczeń z ubezpieczenia społecznego oraz zgłaszania danych dla celów 

ubezpieczeń społecznych. Kontrola została zakończona protokołem z oceną pozytywną. W 

miesiącu wrześniu 2014 roku przeprowadzona była kontrola przez inspektora Wydziału 

Finansów i Budżetu Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku w zakresie 

prawidłowości wykorzystania i rozliczenia dotacji otrzymanych z budżetu państwa. 

Działalność jednostki w zakresie zadań będących przedmiotem kontroli oceniono pozytywnie.  

 

Radna Barbara Wolak: Rozmawialiśmy już na posiedzeniach komisji na ten temat, ale 

jeżeli zechciałby nam Pan udzielić informacji dotyczącej świadczeń pielęgnacyjnych i opieki 

nad osobami starszymi. Czy są duże potrzeby na ten cel, czy może współpraca z Urzędem 

Pracy w sprawie przeszkolenia kilku osób do opieki byłaby ewentualnym rozwiązaniem, bo 

wiemy, że nasze dzieci muszą pracować coraz dłużej przez co powstaje problem z opieką nad 

osobami starszymi. 

 

Pan Adam Mączyński: Osoby, które chcą opiekować się osobami starszymi mogą 

zrezygnować z  pracy i wtedy otrzymują świadczenie pielęgnacyjne w kwocie miesięcznej 

1.200 zł i są osoby, które z tego korzystają. Są też osoby, które korzystają z usług 

opiekuńczych, jest to ok. 7-10 osób. Zadania te wykonuje Zakład Opieki „Pomocna Dłoń” z 

Kwidzyna, które dysponuje wykwalifikowanymi opiekunami. W pierwszej kolejności 

oczywiście szukamy opiekunki w najbliższym otoczeniu, bo dla osoby starszej łatwiej jest 

gdyż jest to osoba z najbliższego otoczenia.  Wydaje mi się, że nie ma zapotrzebowania na 

przeszkolenie takich osób, bo kilka lat temu PUP prowadził szkolenia właśnie pod kątem 

opieki nam osobami starszymi i niepełnosprawnymi.   

 

Radny Zbigniew Reducha: W budżecie GOPS mamy wyszczególnioną pozycję ”odpłatność 

za domy pomocy społecznej”. Kogo te opłaty dotyczą? 

 

Pan Adam Mączyński:  Dotyczy to osób, które w ostatnich kilku latach zostały umieszczone 

w domu pomocy społecznej ponieważ niebyło w najbliższym otoczeniu rodziny  i osoby, 

która mogłaby zapewnić przez 24 godziny  opiekę nad taka osobą. Gmina w momencie, kiedy 

kieruje taka osobę do domu pomocy społecznej, jest  zobowiązana do partycypowania w 

kosztach. Koszt utrzymania  w Ryjewie wynosi 2900 zł  miesięcznie. Dochód osoby 

kierowanej jest dzielony, 70% przekazywane jest na opłatę za pobyt w DPS a pozostałą cześć 

jeżeli jest rodzina, to w pierwszej kolejności opłaca rodzina, jeżeli takiej rodziny nie stać musi 

zapłacić to GOPS.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

W związku z brakiem dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował, Panu 

Adamowi Mączyńskiemu za przedstawione informacje i udział w posiedzeniu.   
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Ad.6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy  z organizacjami pozarządowymi 

w roku 2014.   

 

Pan Sławomir Słupczyński: Rada Gminy Ryjewo zgodnie z ustawą z dnia 29 grudnia 2010 

roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie uchwaliła 30 listopada 2011 r. 

Wieloletni Program Współpracy Gminy Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na lata 

2012-2015. Zgodnie z powyższym dnia 23 grudnia 2013 roku ogłoszono otwarty konkurs na 

realizację zadań publicznych, który był publikowany w BIP,  na stronie internetowej Urzędu 

Gminy w Ryjewie i na tablicy ogłoszeń. Konkurs obejmował zadania w zakresie: 

- kultury fizycznej i sportu - propagowanie oraz stwarzanie warunków do rozwoju sportu w 

gminie poprzez  prowadzenie sekcji piłki nożnej juniorów i seniorów, tenisa stołowego, piłki 

siatkowej,  organizacja rozgrywek sportowych dla uczniów i dorosłych, propagowanie 

pozalekcyjnych zajęć sportowych, uczestnictwo w imprezach organizowanych na obszarze 

działania samorządu terytorialnego oraz poza nim,  promowanie gminy poprzez sport. 

Wysokość środków na realizację zadania w 2014 roku wynosiła 120.000,00 zł; 

- oświaty i wychowania - zorganizowanie zajęć kulturalno-oświatowych dla dzieci z terenu 

Gminy Ryjewo polegający na rozwoju dzieci, pobudzeniu ich aktywności ruchowej, 

manualnej i artystycznej poprzez prowadzenie teatralnych, kulinarnych, plastycznych, 

socjoterapeutycznych, sportowych oraz rękodzieła. Wysokość środków na realizację zadania 

w 2014 r. wynosi 10. 000,00 zł.  
 

Zarządzeniem Wójta Gminy Ryjewo Nr 2/14 z dnia 16 stycznia 2014 roku powołano Komisję 

Konkursową uprawnioną do wyłonienia ofert z zakresu realizacji zadań pożytku publicznego 

na 2014 rok. W skład komisji konkursowej weszły cztery osoby - pracownicy Urzędu Gminy 

w Ryjewie. Na ogłoszony konkurs złożono osiem ofert. Oferty wpłynęły w terminie i 

spełniały wymogi ogłoszonego konkursu na realizację zadań publicznych. Komisja 

konkursowa pozytywnie zaopiniowała wszystkie złożone oferty i zaproponowała przyznać 

środki na wsparcie zadań dla następujących organizacji pozarządowych: 
 

1.  Gminny Uczniowski Klub Sportowego „BELLATOR” Ryjewo – 35.000 zł 

2.   Gminny Klubu Sportowy Ryjewo „Relax” - 55.000 zł 

1. Klub Sportowy ”RODŁO” Trzciano -  17.000 zł 

2. Straszewski Klubu Sportowy „CZARNI” Straszewo - 12.000 zł 

3. Scena Lalkowa imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie – 6 800,00 zł. 

4. Kółko Rolnicze  Koło Gospodyń Wiejskich w Ryjewie „Ryjewianki” - 1 500,00 zł 

5. Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Drogowskaz Serc” - 1 700,00 zł 

6. Fundacja Edukacji i Rozwoju „Flow” - 0,00 zł  
 

 

1. Gminny Uczniowski Klub Sportowy „Bellator” Ryjewo.  

Zaplanowane cele i rezultaty zostały osiągnięte. Poprzez udział w systematycznych 

treningach podniesione zostały umiejętności techniczne i taktyczne poszczególnych 

zawodników. Treningami objęte zostały dziewczęta z 6 różnych grup wiekowych – tj. 12 

drużyn. Realizowanych było średnio 10 godz. treningowych na jedną grupę treningową. 

Treningi prowadziła wykwalifikowana kadra trenerska – 2 trenerów kl. I, 4 trenerów kl. II i 

jeden instruktor piłki ręcznej. W minionym okresie zespoły brały udział w rozgrywkach 

ligowych prowadzonych przez pomorski Wojewódzki Związek Piłki Ręcznej w Gdańsku. W 

rozgrywkach uczestniczyło 7 drużyn, które zajęły następujące miejsca: dz. rocz.1999 – 5 

miejsce, chłopcy rocznik 2000 – 10 miejsce na 15 startujących. Zawodniczka Natalia 
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Chojnacka zajęła 2 miejsce w klasyfikacji strzelczyń. Młodzicy zajęli 10 miejsce, drużyna rok 

młodsza zajęła 13 miejsce. W lidze dziewcząt 2001 r. zajęły 5 miejsce, zawodniczka Sandra 

Chabowska została królem strzelców. Chłopcy rocznika 2001 zajęli 3 miejsce. Dziewczęta 

rocznik 2002 zdobyły tytuł mistrzyń województwa- zajmując 1 miejsce, natomiast Julia 

Strzelec została wicekrólem strzelców. Chłopcy rocznik 2002 zajęli 4 miejsce, a Marcin 

Brozdowski zajął 3 miejsce w klasyfikacji strzelców. Ponadto zawodnicy brali udział w 

rozgrywkach organizowanych przez inne podmioty: SZS – rozgrywki szkolne lub udział w 

wielu turniejach o zasięgu krajowym czy wojewódzkim. W lipcu drużyna dziewcząt rocznik 

2001 brała udział w Międzynarodowym Turnieju piłki Ręcznej we Włoszech, gdzie zajęła 5 – 

6 miejsce. Latem zawodnicy przygotowywali się na obozach w Ostródzie i Łebie.   W 2014 

roku Klub był organizatorem wielu turniejów o zasięgu wojewódzkim i krajowym. Były to 

przeważnie turnieje wielodniowe dla różnych kategorii wiekowych. Zawodnicy 

reprezentowali barwy województwa będąc powołanymi do kadr wojewódzkich. Klub ma 

zawarte umowy na dalsze szkolenie zawodniczek z KS Vistal Gdynia oraz zawodników z 

MMTS Kwidzyn. W klubach zawodnicy kontynuują karierę sportową.  Rozgrywki III ligi 

mężczyzn w pierwszym sezonie zajęła III miejsce. W 2014 roku wychowana klubu Katarzyna 

Janiszewska zadebiutowała w kadrze Polski reprezentujących Polskę na Mistrzostwach 

Europy.  Dane liczbowe w ramach realizowanych zadań:  

Udział w obozach sportowych:   liczba uczestników – 70 

Udział w treningach sportowych: około – 150 zawodników. 

Udział w rozgrywkach ligowych – 8 zespołów na szczeblu wojewódzkim 

Udział w turniejach sportowych, ogólnopolskich -  16  turniejów wojewódzkich, 28 

krajowych i  1 międzynarodowy.  
 

2. Klub Sportowy „Rodło” Trzciano.  

W 2014 roku Klub prowadził dwie drużyny piłkarskie. Juniorów rocznik 1997 i młodsi, która 

występowała w klasie junior B w ramach Pomorskiego Związku Piłki Nożnej i zajęła na koniec 

sezonu 2013/2014- 7 miejsce w swojej grupie, a od sierpnia 2014 roku prowadzony jest zespól 

młodzieżowy rocznika 1998 i młodsi. Seniorzy sezon zakończyli na II miejscu w związku  z tym 

uzyskali awans do wyższej klasy rozgrywkowej - A. W czasie trwania sezonu prowadzone były 

treningi piłkarskie dwa razy w tygodniu oraz w czasie trwania sezonu piłkarskiego rozgrywki ligowe. 

W okresie jesienno- zimowym zajęcia odbywały się na sali gimnastycznej w Ryjewie oraz 

okolicznych „orlikach”. Zajęcia te prowadziła wykwalifikowana kadra trenerska. Na koniec roku 2014 

drużynę reprezentowało 22 juniorów i 18 seniorów. Klub czyni starania o poprawę płyty boiska oraz 

szatni. 

 

3. Gminny Klub Sportowy „Relax” Ryjewo. 

W roku 2014 GKS Relax rozwijał sport w Gminie Ryjewo przy dużej współpracy ze 

społecznością lokalną. Drużyna seniorów piłki nożnej uczestniczyła  w rozgrywkach V ligi 

rundy wiosennej oraz rozgrywkach A klasy rundy jesiennej a także w rozgrywkach dwóch lig. 

Klub oraz  juniorów- junior B w runach wiosennej i jesiennej, junior C1 rundy wiosennej, 

junior E1 rundy jesiennej. Sekcja tenisa stołowego uczestniczyła w rozgrywkach IV ligi. 

Podnoszono sprawność fizyczną i wartości moralne preferując zdrowy styl życia. Klub oraz 

sekcja tenisa stołowego reprezentowali gminę Ryjewo na rozgrywkach w woj. pomorskim.   
 

4. Klub Sportowy „Czarni”  Straszewo. 

Zaplanowane cele i rezultaty zostały osiągnięte. Drużyna występuje w rozgrywkach 

piłkarskich Pomorskiego Związku Piłki Nożnej w klasie B. Rozgrywki ligowe B klasy 

rozgrywano w okresie od stycznia do listopada 2014 roku. Kadra składa się z piłkarzy 

wywodzących się z miejscowości Straszewo, Watkowice, Klecewko, Ryjewo, Trzciano i z 

poza terenu Gminy Ryjewo. Klub dbał należycie o utrzymanie boiska sportowego wykonując 
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niezbędne prace konserwatorskie jak i utrzymanie w należytym stanie płytę boiska poprzez 

koszenie murawy, nawożenie nawozami mineralnymi i wałowanie. Zakupiono także sprzęt 

sportowy. Sekcja piłki nożnej liczy 20 zawodników. W 2014 roku rozegrano 25 meczy. Klub 

ciągle stara się rozwijać woje umiejętności poprzez regularne treningi. 
 

5.   Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Drogowskaz Serc”.  

Zaplanowane cele i rezultaty zostały osiągnięte. Celem projektu była integracja ze 

społeczeństwem oraz szeroko pojęta rehabilitacja osób niepełnosprawnych. Prowadzone były 

zajęcia socjoterapii dla dzieci w Specjalnym Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Barcicach. 

Rozwijano aktywność twórczą i poznawczą dzieci. Uświadamiano młodzież wobec własnych 

możliwości i ukierunkowanie własnego rozwoju w taki sposób aby uczestnikom zależało na 

kontynuowaniu nauki zawodu. Dzięki oddziaływaniom w ramach realizacji zadania 

zwiększona została motywacja, samodzielność, ciekawość świata i kompetencje społeczne 

uczniów. W ramach zadania zakupiono pomoce socjoterapeutyczne oraz organizowano 

wyjazdy integracyjno-rekreacyjne.  

 

6 .Scena Lalkowa imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie. 

Główne cele zadania Generacje Kreatywne było wykreowanie otwartych miejsc spotkań i 

wymiany doświadczeń między pokoleniami, wsparcie wiejskich świetlic w Trzcianie i 

Rudnikach. Nastąpił dialog w zakresie komunikowania i integracji społecznej. Rozbudowano 

zachowania twórcze w dziedzinach  życia społeczno-kulturalnego. Uświadomiono i wydobyto 

na jaw potrzeby kulturalne. Zwiększono potrzebę udziału dzieci w wieku przedszkolnym w 

wysokiej jakości edukacji kulturalnej, poprzez prowadzenie zróżnicowanych form zajęć 

wspierających twórczy rozwój dziecka. 
 

7. Kółko Rolnicze  Koło Gospodyń Wiejskich w Ryjewie „Ryjewianki”. 

Projekt został zrealizowany w całości i cieszył się zainteresowaniem  około 95 dzieci i 

młodzieży. Celem projektu była integracja dzieci i młodzieży szkolnej poprzez zajęcia 

zdobienia jajek wielkanocnych, naukę robienia surówek, ciast i ciasteczek oraz wykonywanie 

ozdób bożonarodzeniowych.   Za środki otrzymane z dotacji zakupiono materiały i produkty 

do realizacji w/w zajęć.  
 

8. Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Straszewskiej. 

3 grudnia 2014 roku Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Straszewskiej złożyło ofertę na 

dotację przez Gminę Ryjewo w kwocie 7 527,33 zł „Remontu pomieszczeń spotkań 

społeczności wiejskiej we wsi Straszewo wraz z zakupem ogniwa fotowoltaicznego”.  

Tego dnia ogłoszono konkurs – podano do publicznych wiadomości w/w ofertę w terminie 7 

dniowym.  Program realizowano w terminie od 12 grudnia do 31 grudnia 2014 r. 

Stowarzyszenie pozyskało również dotację na w/w projekt w kwocie 31 770,31 zł ze środków 

Unii Europejskiej. W ramach projektu wyremontowano pomieszczenia Stowarzyszenia w 

następujący sposób: wymieniono stolarkę drzwiową i okienną,  wyremontowano podłogę,  

wykonano: tynki, okładziny, malowanie, zdemontowano kanalizację sanitarną wew. budynku,  

zamontowano kanalizację sanitarną wraz z przyborami, zdemontowano instalację 

wodociągową,  zamontowano instalację wodociągową,  zainstalowano CO, instalacja 

elektryczna, zrobiono odciąg wentylacyjny. Zainstalowano ponadto instalację zasilaną 

modułem fotowoltaicznym. Projekt został wykonany w krótkim terminie z powodzeniem. 
 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia darowizny pieniężnej na rzecz 

Gminy Ryjewo.  

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VI/39/15 z dnia 29 kwietnia 

2015 roku w sprawie przyjęcia darowizny pieniężnej na rzecz Gminy Ryjewo. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VI/40/15 z dnia 27 kwietnia 

2015 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 

2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik Nr 

7 do protokołu.  

 

Ad.9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 26.03. w Urzędzie Gminy w Kwidzynie odbyło się zebranie spółek Wodnych                       

i Związku Wałowego. 

 27.03. uczestniczyłem w spotkaniu Starosty Kwidzyńskiego z burmistrzami i wójtami z 

terenu powiatu kwidzyńskiego. Na spotkaniu obecny był Pan Józef Świokło- Powiatowy 

Lekarz Weterynarii, który przedstawił informacje na temat utworzenia terenów 

odosobnionych w związku z afrykańskim pomorem świń. 

 28.03.  uczestniczyłem w sadzeniu lasu.  

 30.03. Urząd Gminy odwiedzili dyrektorzy Miller i Stachowiak z ZDW w Gdańsku. 

Panowie przedstawili sytuację finansową dróg wojewódzkich, niestety nie są  to 

optymistyczne informacje. Spotkanie dotyczyło niedawnego remontu drogi 607 i 

niedociągnięć jakie miały miejsce w związku z tą inwestycją. Tego samego dnia odbyło się 

walne zebranie Stowarzyszenia „Słoneczne Wzgórze”  

 01.04. odbyłem spotkanie z prezesem PKS w sprawie  dowozów i sytuacji na 

nowouruchomionych  trasach autobusowych.  

 03.04. odbyłem spotkanie z przedstawicielem Energii  Oświetlenie w związku z nową 

umową i zmianą przedstawiciela spółki na Powiat Kwidzyński. 

 08.04. w kancelarii notarialnej w Kwidzynie odbyło się podpisanie aktu notarialnego 

przekazywanej parafii św. Rodziny w Ryjewie działki z przeznaczeniem na cmentarz. 

Tego dnia odbyłem również spotkanie z panem Michałem Wudarczykiem inżynierem 

nadzoru Lasów Państwowych w Kwidzynie w sprawie zagospodarowania terenu przy 

tzw.”Kąpielni”. 
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 09.04. odbyło się uroczyste wręczenie honorowych nagród Przewodniczącego Rady 

Powiatu Kwidzyńskiego i Starosty Kwidzyńskiego. Z Gminy Ryjewo wyróżnieni zostali. 

Przewodniczący uhonorował:  

 Franciszka Pielaka- sołtysa sołectwa Straszewo 

 Koło Gospodyń wiejskich z Trzciana.  

Starosta uhonorował  

 Janiszewską Katarzynę  

 wieloletniego wójta Gminy Ryjewo Józefa Gutowskiego. Nagrodzonym szczerze gratuluje.  

 10.04. odbyło się spotkanie grupy strategicznej w ramach projektu e-liderzy Pomorza.  

 11.04. w Tczewie odbył się XII Turniej Kół Gospodyń Wiejskich Województwa 

Pomorskiego pod patronatem honorowym Marszałka Woj.Pomorskiego Mieczysława 

Struka. Powiat Kwidzyński i Powiśle reprezentowało KGW „Renawa” z Benowa, które 

wcześniej- wygrało eliminacje w Starym Polu.  Paniom serdecznie dziękuję i gratuluje 

osiągniętego sukcesu.  

 13.04.  w Starostwie Kwidzyńskim odbyło się spotkanie wójtów i burmistrzów naszego 

powiatu. 

Tego dnia odbyła się również Konferencja inaugurująca Projekt pt: „Równi w zdrowiu- 

profilaktyka i wczesne wykrywanie nowotworów oraz promocja zdrowia w powiecie 

Kwidzyńskim”  

 14.04. odbyło się spotkanie z dyrektorami gminnych szkół w sprawie przetargu na dowozy 

uczniów do szkół. 

 15.04. odbył się odbiór placu zabaw przy ZS Ryjewo. 

Tego samego dnia w Glinie odbyło się podsumowanie projektu „Działaj Lokalnie”  

 17.04. spotkanie mające na celu omówienie dalszej działalności Lokalnej Organizacji 

ziemi Kwidzyńskiej „Liwa” .  Tego dnia w kinoteatrze w Kwidzynie odbyła się premiera 

pełnometrażowego filmu fabularnego zrealizowanego przez naszą nastoletnia mieszkankę 

Adriannę Glebko. 

 Również w tym dniu interweniowałem u radnego Sejmiku Województwa Pana Piotra 

Widza w sprawie uchwały sesji ku, która określała ilość przystanków komunikacyjnych na 

terenie województwa pomorskiego; 

 18.04. brałem udział w VIII Pomorskim Kongresie Obywatelskim, który  odbył się w 

gmachu Politechniki Gdańskiej, pod hasłem „Jakość życia Pomorzan”.  

W tym dniu odbyło się też spotkanie Gminnego Zarządu OSP w Ryjewie. 

 19.04. w Gminnej Bibliotece Publicznej w Ryjewie odbył się koncert akordeonowy.  

 20.04. w Gdańsku odbyło się spotkanie w związku z projektem „Pomorskie Trasy 

Rowerowe”. 

Tego dnia podpisano kolejny aneks w Urzędzie Marszałkowskim dotyczący finansowania 

wodociągu w Pułkowicach i Borowym Młynie oraz dostarczono dokumenty do BGK w 

związku z tą inwestycją. 

 21.04. odbyły się posiedzenia Komisji stałych Rady  Gminy Ryjewo. 

Tego dnia w ZS w Ryjewie odbyło się spotkanie w sprawie projektu dotyczącego 

niekonwencjonalnych metod nauczania.  

 22.04. uczestniczyłem w spotkaniu z Prezesem Energa i dyrektorem oddziału w Olsztynie 

w sprawie usprawnienia współpracy. 

 w dniach 23-24.04 odbyły się warsztaty w ramach działania” Wdrażanie Lokalnych 

Strategii Rozwoju” dla  zespołu biorącego udział  w tworzeniu  LSR. 

 27.04. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej- w sprawie wykonania budżetu 2014 

roku. 
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Tego samego dnia o godz. 20.30 przy kościele bł. M. Kozala odbyła się uroczystość 

upamiętniająca pierwszą rocznicę kanonizacji św. Jana Pawła II zorganizowana przez 

GOK  oraz ZS Ryjewo. Za tą piękną uroczystość chciałbym podziękować wszystkim 

uczestnikom, a w szczególności p. Bernadecie Łukaszewskiej i p. Romanowi  Zbróg.                                                                                                                                              

 

Ad.10/11  Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radna Barbara Wolak: Wspomniał Pan w sprawozdaniu o spotkaniu z lekarzem weterynarii 

w związku z afrykańskim pomorem świń. Czy na naszym terenie występuje jakieś 

zagrożenie? 

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Nie ma zagrożenia. Inspektor wojewódzki zobowiązał 

powiatowych lekarzy weterynarii do tego by poinformował samorządy o ewentualnym 

zagrożeniu jakie może wystąpić. Spotkanie to dotyczyło również wskazania tzw. grzebalisk i 

jeżeli taka sytuacja by wystąpiła to rolnicy z naszego terenu będą korzystać z usług ZUO w 

Gilwie. My jako samorząd będziemy zobowiązani do podjęcia w tej sprawie stosownej 

uchwały.  

 

Radny Zbigniew Reducha:  Chciałem zapytać Wójta, czy jest prawdą, że odnieśliśmy 

również sukces w piłce ręcznej i co z tym fantem zrobimy? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Prawdą jest, że klub Bellator seniorów odniósł sukces w piłce 

ręcznej i awansowej z trzeciej ligi do drugiej. Rozmawiałem z zarządem Bellatora, żeby się 

dowiedzieć jakie są związane z tym koszta. Niestety rzeczywistość jest przykra i raczej nie 

będzie nas stać na to żeby Bellator Ryjewo mógł grać w drugiej lidze. Minimalny koszt tej 

przygody to 30 tyś. zł dodatkowo do tego co już płacimy. Oczywiście klub ma taką przewagę 

nad Gminą, że może szukać sponsorów. Jeżeli się uda to świetnie, ale w skali ryjewskich 

przedsiębiorców zdobycie 30 tys. zł może być bardzo trudne. Działacze w klubie zdają sobie 

z tego sprawę. My na pewno możemy dotację na przyszły rok jakoś tam zwiększyć. 

 

Ad.12. Wolne wnioski i informacje.  

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym zaprosić w imieniu władz Miasta Kwidzyn na obchody 

uroczystości z okazji uchwalenia Konstytucji 3 maja, które rozpoczną się o godz. 10.00  na 

Skwerze Kombatantów przy ul. Warszawskiej. 

 

Ad.13. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  VI sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 
 


